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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

odbytego dnia 23 stycznia 2024 r. w Urzędzie Miejskim w Kamieniu 

Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 1315, a zakończono o godz. 1440 

 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1) Łukarski Piotr – Przewodniczący Komisji, 

2) Marciniak Natalia, 
3) Dobek Jarosław, 
4) Foleżyński Dariusz. 

  

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 

3) Gustyn Piotr – Skarbnik 
4) Krawczyk Łukasz – Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim 
5) Krajewska Daria - Inspektor 

 

 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia.   

 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

1. Zmiany w WPF.  
2. Zmiany w budżecie na rok 2024.  
3. Dopłata do ceny wody dla odbiorców usług. 

4. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 
5. Zasady i tryb umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 
organizacyjnym. 

6. Zasady udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 
wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania niskiej emisji na 
terenie gminy Kamień Krajeński. 

7. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej              
w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok. 

8. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok.  
9. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 
10. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2026. 
11. Pozostałe projekty uchwał. 

 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

            
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad. I.1. Zmiany w WPF. 
 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 
z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim             

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2024. 
Planowane na rok 2024 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej wynoszą: 
- dochody ogółem – 48.258.340,12 zł, 
- wydatki ogółem – 53.500.189,63 zł, 

W uchwale tej nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 1.241.849,51 zł, który 
wynosić będzie 5.241.849,51 zł. 

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób: 
- kredytami w kwocie 1.050.000,00 zł, (zmniejszenie o 750.000,00 zł). 
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                

- w kwocie 1.991.849,51 zł, (zwiększenie o 1.991.849,51 zł,) w tym: 
- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 

1.750.000,00 zł, 
- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 
w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 241.849,51 zł, 

- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.200.000,00 zł, (bez zmian). 
W załączniku Nr 2 Wprowadzone zostały zmiany w następujących 

zadaniach: 
1. „Rozbudowa z przebudową (modernizacja) oczyszczalni ścieków                        
w Zamartem”. Wartość zadania 1.020.000,00 zł, w poszczególnych latach 

wydatki będą następujące: 
- w roku 2024r. 1.020.000,00 zł, (zwiększenie o 1.000.000,00 zł.) 
2. "Budowa ul. Brzozowej w Kamieniu Krajeńskim wraz z oświetleniem oraz 

budowa drogi wewnętrznej w Nowej Wsi". Wartość zadania 6.350.000,00 zł, 
w poszczególnych latach wydatki będą następujące: 

- w roku 2024r. 50.000,00 zł, (zwiększenie o 50.000,00 zł.) 
- w roku 2025r. 6.300.000,00 zł, (bez zmian). 
 

Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za.       

 

Ad.I.2. Zmiany w budżecie na rok 2024. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 
działach, rozdziałach i paragrafach. 
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Radna Natalia Marciniak zapytała czy środki na pomoc obywatelom 

Ukrainy wpływają do budżetu co miesiąc i na jakie cele są przeznaczane. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że wpływają co miesiąc. Wyjaśnił, 

że środki te przeznaczane są na zasiłki stałe i okresowe, dożywianie oraz 

opłacenie składek zdrowotnych. 

 

Radna Natalia Marciniak zapytała czy gmina dokłada środki do tego 

zadania. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że nie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.  

 

Ad.I.3. Dopłata do ceny wody dla odbiorców usług. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z dnia 7 czerwca 

2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków, Rada Gminy może podjąć uchwałę o dopłacie dla jednej, wybranych 
lub wszystkich taryfowych grup odbiorców usług. Dopłata ta ma na celu 

ochronę przed wzrostem cen i stawek opłat za wodę i nie stanowi formy 
dotowania działalności przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjnego. 

Dopłata nie będzie przekazywana do wszystkich odbiorców, ale bezpośrednio 
na konto przedsiębiorstwa wodociągowo – kanalizacyjnego. Pozostałą 
należność za wodę uregulują odbiorcy Grupy taryfowej I.  

Obecnie taryfa zatwierdzana jest przez organ regulacyjny tj. Dyrektora 
Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie w Gdańsku. Dopłata do taryfy będzie obowiązywać           

w okresie od 1 lutego 2024r. do dnia 31 grudnia 2024r. Środki na dopłatę są 
zabezpieczone w uchwale budżetowej na 2024r.  

 
Radny Jarosław Dobek zapytał ile procent obejmie obniżka w stosunku 

do cen wody. 

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że 6%. 

 
Radna Natalia Marciniak zapytała dlaczego decyzja o wprowadzeniu 

dopłaty do cen wody została podjęta w tym czasie, skoro już wcześniej 

pojawiały się sygnały od radnych i mieszkańców, aby wprowadzić dopłaty. 
Stwierdziła, że wpływ na to mają zbliżające się wybory samorządowe. 
 

Skarbnik Piotr Gustyn wyjaśnił, że podjęta została taka decyzja, 
ponieważ środki na ten cel zostały ujęte w budżecie na 2024 rok. 

 
Radna Natalia Marciniak zapytała dlaczego te środki nie zostały ujęte 

wcześniej w budżecie. 
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Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że radni na początku kadencji 

podjęli decyzję, aby środki zamiast na dopłaty do wody przeznaczyć na 
inwestycje. 

 
Radna Natalia Marciniak zapytała czy były wnioski składane przez 

radnych, aby nie było dopłat do wody. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak odpowiedział, że 

wnioskował o to radny Bogdan Januszewski. 

 
Skarbnik Piotr Gustyn wspomniał, że przy przedstawianiu projektu 

budżetu poinformował wówczas radnych, że środki z dopłat przechodzą na 
inwestycje. 
 

Radna Natalia Marciniak nadmieniła, że wielokrotnie było 
sygnalizowane, że mieszkańcy chcą dopłat do wody i były w tej sprawie 

zapytania oraz interpelacja. Zaznaczyła, że podczas jednej z  sesji 
odbywającej się online padły słowa, że mieszkańcy otrzymują 500+ i muszą 
sobie radzić. Stwierdziła, że obraża ją to jako radną i mieszkankę, a także 

mieszkańców gminy. 
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że wprowadzenie dopłaty do wody 

zostało obecnie narzucone przez Wody Polskie.  
 

Radna Natalia Marciniak zapytała czy wszystkie gminy będą 
zobligowane do wprowadzenia dopłat do wody.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że taki jest zamysł Wód Polskich, 
żeby zobligować wszystkie gminy do dopłat. 

 
Radny Jarosław Dobek zapytał czy Wody Polskie chcą doprowadzić do 

tego, żeby ZGKiM wprowadził wyższe ceny za wodę. 

 
Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że tak. Wyjaśnił, że Wody Polskie 

akceptują cenę rynkową, ale gmina musi dopłacić. ZGKiM sprzedaje wodę, 

ale nie osiąga zysków z tego tytułu, ponieważ jako spółka gminna nie ma 
takiej możliwości. 

 
 Burmistrz Wojciech Głomski stwierdził, że cena rynkowa wody 
powinna być dużo wyższa. 

 
Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.4. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że w przedmiotowej uchwale nastąpiło zwiększenie 
środków pomocowych dla Powiatu Sępoleńskiego o kwotę 232.895,00 zł,              
z przeznaczeniem na:  
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- realizację wspólnie z Powiatem Sępoleńskim zadania związanego                         

z organizacją publicznego transportu zbiorowego na obszarze Powiatu 
Sępoleńskiego w oparciu o ustawę z dnia 16 maja 2019r. o Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, 
kwota 30.000,00 zł.  
- budowę chodników i inne prace drogowe w pasach drogowych dróg 

publicznych kategorii powiatowej należących do Powiatu Sępoleńskiego                  
i przebiegających przez teren gminy Kamień Krajeński, gdzie stosuje się 
powszechnie akceptowaną przez społeczeństwo i praktykowaną przez 

wszystkie gminy Powiatu, zasadę wspólnego finansowania powyższych zadań 
z budżetu samorządu gminnego i samorządu powiatowego. Efektem tych 

działań jest również poprawa bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na 
terenie gminy, kwota 70.000,00 zł,  
- „Rozbudowę DP 1101C relacji Zamarte – gr. woj. – [Ciechocin] ETAP I: 

odcinek o długości ok. 1,2 km zlokalizowany w m. Jerzmionki kwota 
132.895,00 zł.  

Zachodzi zatem potrzeba udzielenia z budżetu Gminy Kamień 
Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu z przeznaczeniem na 
realizację w/w zadań, w następstwie czego zostaną zawarte stosowne 

porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Kamień Krajeński. 
 
 W przedmiotowym punkcie radna Natalia Marciniak zastanawiała się 

nad tym czy inne gminy muszą również przeznaczać środki na pomoc dla 
powiatu. 

 
Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.5. Zasady i tryb umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Kamień Krajeński lub jednostkom 
organizacyjnym. 

 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zgodnie z art. 59 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych, w przypadkach uzasadnionym ważnym interesem 
dłużnika lub interesem publicznym należności pieniężne mające charakter 

cywilnoprawny przypadające Gminie Kamień Krajeński oraz jej jednostkom 
podległym, mogą być umarzane, albo ich spłata może być odraczana lub 

rozkładana na raty, na zasadach określonych w uchwale Rady Miejskiej. 
Uchwała ta pozwala na uporządkowanie i ujednolicenie w Gminie 
postępowań w wyżej wymienionych sprawach. W uchwale uregulowano 

kwestię ulg dla przedsiębiorców, stanowiących pomoc publiczną de minimis 
zgodnie z Rozporządzeniem Komisji (UE) 2023/2831 z dnia 13 grudnia 2023 
r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii 

Europejskiej do pomocy de minimis (Dz. U. UE. L. z 2023 r. poz. 2831), 
Rozporządzeniem Komisji (UE) nr 1408/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r.               

w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii 
Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rolnym (Dz. Urz. UE L 352             
z 24.12.2013, str. 9 z późn. zm) oraz Rozporządzeniem Komisji (UE) nr 

717/2014 z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 
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Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis                    

w sektorze rybołówstwa i akwakultury (Dz. Urz. UE L 190 z 28.06.2014, str. 
45, z późn. zm.). Stosownie do treści art. 7 ust. 3 i 3a ustawy z dnia                   

30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy 
publicznej (Dz. U. z 2023 r. poz. 702) projekt uchwały został przedłożony 
Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz ministrowi 

właściwemu do spraw rolnictwa. 
 
 Radny Jarosław Dobek odniósł się do punktu 5 § 3 wskazującego, że 

zachodzi ważny interes dłużnika lub interes publiczny jako kryterium 
udzielenia umorzenia. Zapytał czy wiążą się z tym konkretne procedury lub 

przypadki gdzie stosuje się wspomniane kryterium. 
 
 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że liczba takich 

przypadków jest bardzo znikoma i mogą one dotyczyć takich sytuacji jak 
śmierć, pożar czy ciężka choroba. 

 
 Radny Jarosław Dobek zapytał czy tego rodzaju umorzenia są 
ogłaszane lub upubliczniane. 

  
 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeżeli mają miejsce takie 
umorzenia to są przedstawiane Radzie. 

 
 Radny Jarosław Dobek wspomniał o obietnicy Ministra Rolnictwa                 

o pozostawieniu podatku rolnego na stałym poziomie i otrzymaniu przez 
samorządy rekompensaty. Zapytał czy będzie się to wiązało z pomocą „de 
minimis” wspomagającą funkcjonowanie gospodarstw rolnych.  

 
 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że nie ma konkretnych 

informacji odnoście tej obietnicy. Dodał, że jeżeli takie rozporządzenie 
ministra wejdzie w życie to zwrot będzie w wysokości 9%, natomiast rolnicy 
będą płacić o te 9% mniej. 

 
Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.6. Zasady udzielania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów 

wymiany źródeł ciepła w ramach ograniczania niskiej emisji na terenie 
gminy Kamień Krajeński. 

 
 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 
Daria Krajewska. Poinformowała, że zgodnie z zapisem art. 7 ust. 1 pkt                

1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zadania własne 
gminy obejmują sprawy m.in. z zakresu ochrony środowiska i przyrody oraz 
gospodarki wodnej. 

Celem realizacji uchwały jest umożliwienie mieszkańcom pozyskiwania 
środków finansowych na zadania z zakresu ochrony środowiska. 

 Podjęcie przedmiotowej uchwały wynika również z realizacji 
dokumentu pn. ,,Plan Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kamień 
Krajeński” (Uchwała Nr XXII/135/2016 Rady Miejskiej w Kamieniu 
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Krajeńskim z dnia 29 września 2016r. w sprawie przyjęcia do realizacji 

„Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Kamień Krajeński”).  
 

 Radny Jarosław Dobek stwierdził, że drewno jest najbardziej 
ekologicznym źródłem ciepła. 
 

 Radna Natalia Marciniak zapytała czy nabór wniosków trwał                      
2 tygodnie. 
 

 Inspektor Daria Krajewska odpowiedziała, że tak, a obecnie nabór 
wniosków jest ciągły i trwać będzie od 15 stycznia do 30 września. 

 
 Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski wyraził zadowolenie z powodu 
wprowadzenia nowych zapisów w uchwale. Zwrócił uwagę m.in. na pompy 

ciepła oraz przeciętne dochody gospodarstw domowych.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za.       

 
Ad.I.7. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim za 2023 rok. 

 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 
komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 3 Statutu 

Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do składania Radzie Miejskiej 
sprawozdania z ich działalności. 
     Następnie Przewodniczący komisji przedstawił sprawozdanie 

z działalności za 2023 rok. 
 
 Brak dyskusji. 

 
Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                  

4 głosami za. 

 

Ad.I.8. Plany pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. 
 
      Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

komisji informując, że zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym, komisje podlegają radzie gminy, przedkładają 

jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Ponadto § 50 ust. 2 Statutu 
Gminy Kamień Krajeński zobowiązuje Komisje do przedłożenia Radzie 
Miejskiej rocznego planu pracy. 

 
Następnie Przewodniczący komisji przedstawił plan pracy na 2024 rok. 

 

 Brak dyskusji. 
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za. 

 

Ad.I.9. Plan pracy Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim na 2024 rok. 

 
     Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak informując, że zgodnie z § 15 ust. 
1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, Rada odbywa sesje zwyczajne zgodnie 
z planem pracy Rady ustalanym na dany rok kalendarzowy.  

Zakres zadań ustalony został we współdziałaniu z Burmistrzem 
Kamienia Krajeńskiego.  

Członkowie komisji zapoznani zostali z podstawową tematyką obrad 

oraz terminami sesji. 
 

 Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                

4 głosami za. 

 

Ad.I.10. Wieloletni plan rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024-2026. 
 

 Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 
Daria Krajewska. Poinformowała, że Wieloletni plan rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2024 – 2026 

opracowany został na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 
roku o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków 

(Dz. U. z 2023 r., poz. 537 ze zm.) zwanej dalej „Ustawą”.  
Zgodnie z art. 21 ust. 1 Ustawy Zakład Gospodarki Komunalnej                   

i Mieszkaniowej w Kamieniu Krajeńskim Sp. z o.o. opracował Wieloletni plan 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych 
na lata 2024 – 2026 i przedłożył plan na podstawie art. 21 ust. 4 Ustawy 

burmistrzowi.  
W myśl art. 21 ust. 1 – 3 Ustawy, Wieloletni plan rozwoju                        

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2024 – 2026 jest zgodny z kierunkami rozwoju gminy określonymi w 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy oraz z ustaleniami miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego.  
 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
poinformował, że ZGKiM planuje m.in modernizację sieci wodociągowej             
w Radzimiu, modernizację stacji uzdatniania wody w Kamieniu Krajeńskim 

w zakresie wymiany agregatu prądotwórczego jak również rozbudowę 
instalacji fotowoltaicznej na tej stacji; wdrożenie systemu informacji 
geograficznej tzw. GIS łącznie ze systemem strefowego opomiarowania 

przepływu i ciśnienia – gmina zostanie podzielona na kilkanaście stref co 
pozwoli na lepsze zareagowanie na powstające wycieki wody w strefie                    

i ograniczenie straty wody; modernizację sieci kanalizacyjnej na ul. 
Dworcowej w Kamieniu Krajeńskim; modernizację przepompowni ścieków             
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w Kamieniu Krajeńskim. Zaznaczył, że jest to centralna przepompownia 

zbierająca ścieki z miasta i północnej części gminy. Plany obejmują również 
modernizację kanalizacji sanitarnej ul. Przykop w Kamieniu Krajeńskim; 

modernizację przepompowni w Dużej Cerkwicy i tłoczni w Orzełku w zakresie 
zamontowania urządzenia zapobiegającego zagniwaniu ścieków przy pomocy 
przedmuchu wraz z napowietrzaniem tłoczni – dotyczy problemu 

wydobywania się z kanalizacji sanitarnej, grawitacyjnej nieprzyjemnych 
zapachów na osiedlu nad jeziorem Mochel; rozbudowę instalacji 
fotowoltaicznej na terenie oczyszczalni ścieków w Kamieniu Krajeńskim. 

Nadmienił, że szacowany koszt wymienionych inwestycji w skali 3 lat to 
ponad 5 mln. zł. 

 Przewodniczący Komisji Piotr Łukarski zapytał dlaczego wśród 
wymienionych inwestycji nie ma modernizacji oczyszczalni ścieków                    
w Zamartem. 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że liczy, że tą inwestycją zajmie się Gmina Kamień Krajeński, 

która ma przygotowaną już dokumentację projektową, więc naturalnym 
wydaje się, że dalsze decyzje w kierunku zmodernizowania oczyszczalni                
w miejscowości Zamarte tj. uzyskanie źródła finansowania, wyłonienie 

wykonawcy w zamówieniu publicznym oraz roboty budowlane zostaną 
przeprowadzone przez inwestora/właściciela obiektu jakim jest Gmina 
Kamień Krajeński. 

 Następnie dodał, że ZGKiM jako spółka nie jest w stanie zrealizować 
wszystkich nakładów inwestycyjnych. Ponadto wartość planowanych 

inwestycji ujętych w Wieloletnim planie na lata 2024 – 2026 znacznie 
przekracza roczne odpisy amortyzacyjne (jako podstawowe źródło 
finansowania) w zakresie urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych jak 

również przekracza wartość aktywów trwałych spółki.  

 Burmistrz Wojciech Głomski wspomniał o ubieganiu się przez ZGKiM             

o zmianę taryf wody. Zapytał jaka była odpowiedź Wód Polskich w tej 
sprawie. 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 

odpowiedział, że spółka ubiegała się o zmianę taryfy dwa razy, w roku 2022   
i 2023. Zaznaczył, że padły zapytania Wód Polskich o dopłaty do wody. 
Podkreślił, że gmina do tego tematu miała powrócić przy projekcie budżetu 

na 2024 rok i na tym temat się zakończył.   

 Radny Jarosław Dobek wspomniał o sieci wodociągowej wykonanej              

z rur azbestowych w Radzimiu. Zapytał czy została przeprowadzona 
inwentaryzacja ile pozostało w gminie tego typu sieci wodociągowych, gdzie 
się znajdują i kiedy ewentualnie nastąpi ich wymiana. 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że chciałby, żeby to było konsekwencją wdrażania systemu 
informacji geograficznej jakim jest GIS. Zaznaczył, że w tym zakresie projekt 

znajduje się na liście priorytetowej obszaru prowadzenia polityki terytorialnej 
(OPPT). Został ogłoszony konkurs i będzie można otrzymać do 85% 

dofinansowania, co pozwoli na realizację projektu, a dzięki temu będzie 
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możliwe przeprowadzenie inwentaryzacji sieci wodociągowej. Podkreślił, że 

system działa precyzyjnie i będzie w stanie określić gdzie znajdują się rury 
np. azbestowe i pvc. 

 Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że sieć wodociągowa wykonana              
z rur azbestowych znajduje się m.in. w Dużej Cerkwicy, Małej Cerkwicy, 
Radzimiu. 

  
 Radny Jarosław Dobek stwierdził, że sieć z rur azbestowych jest 
bardziej trwała. 

 Następnie zapytał z jakiego materiału wykonana jest sieć na ul. 
Dworcowej w Kamieniu Krajeńskim. 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że sieć jest wykonana z rur stalowych.   

 Radny Jarosław Dobek zapytał o nową taryfę. 

 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że wniosek taryfowy będzie składany w lutym, ponieważ 

kończy się obecna taryfa.  

 Radny Jarosław Dobek zapytał czy są poczynione kalkulacje pomiędzy 
nową, a obecną taryfą. 

  
 Prezes ZGKiM Sp. z o.o. w Kamieniu Krajeńskim Łukasz Krawczyk 
odpowiedział, że jeszcze nie została przeprowadzona kalkulacja w tym 

zakresie.   
 Następnie wspomniał również, że nieprzyjemne zapachy na osiedlu 

mieszkaniowym nad Mochlem są wynikiem chwilowych, wysokich stężeń 
H2S (siarkowodoru), w wyniku zagniwania ścieków w rurociągu tłocznym, 
który powoduje odory, ale również niszczy infrastrukturę kanalizacyjną 

(głównie studnie betonowe). Dlatego, aby spróbować wyeliminować problem 
spółka w obecnej chwili będzie testować urządzenie zapobiegające 

zagniwaniu ścieków w sieci kanalizacji sanitarnej przez okres 6 tygodni. Jeśli 
wyniki będą satysfakcjonujące spółka planuje zakupić urządzenie. 
Testowanie urządzenia będzie kosztowało spółkę 6 tys. zł netto. 

 
 Wobec braku dalszej dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały jednogłośnie 4 głosami za. 
 
Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 
 

  Brak 
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      
 

 Radny Dariusz Foleżyński zapytał czy wyjaśniła się sprawa 

nielegalnego wysypiska śmieci na górce pomiędzy Kamieniem Krajeńskim,             

a Orzełkiem. 
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 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zostały podjęte rozmowy 

z właścicielem gruntu gdzie znajduje się nielegalne wysypisko śmieci, który 

zgłosił sprawę na policję. Jeżeli policja nie zareaguje to właściciel gruntu 

będzie musiał uprzątnąć nagromadzone śmieci. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 23 stycznia 2024 r.   

 

 

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Piotr Łukarski 


